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Raadsinformatiebrief 
  
nummer 2015-05 
september 2015 
 
 
Voor deze raadsinformatiebrief zijn de volgende onderwerpen opgegeven: 
Raadsplanning: 
 

 Overzicht aan te leveren raadsvoorstellen 6e cyclus 2015 
 
 
 
 
Uitwisseling:  
 

 inkoop van zorg en ondersteuning in het sociaal domein 
 werkwijze toezicht ruimtelijke kwaliteit 2016 
  

 
 
  

Actuele informatie:  
 

1. Samenleving Voorop 
2. AFAS 
3. Stand van zaken detailhandelsvisie 
4. Hart van Leusden  
5. Rode loperbijeenkomst  
6. Concessieverlening openbaar vervoer  
7. Jaarverslag kinderopvang 2014 
8. Verleggen Modderbeek  
9. Herijking Woonvisie  
10. Landgoedontwikkeling De Horst  
11. Glasvezel buitengebied 
12. Sociaal Domein 
13. Groenverkoop 
14. Omgevingswet 
15. Proces Hamersveldseweg-zuid 

 

 
 

Raadsplanning: 
 
Bijgaand treft u het overzicht aan te leveren raadsvoorstellen, waarin de 
raadsvoorstellen voor de 6e vergadercyclus 2015 zijn opgenomen (bijlage 1). 
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Uitwisseling: 
 
Inkoop van zorg en ondersteuning in het sociaal domein 
Het college wil de raad informeren over de inschrijving voor de aanbesteding van zorg en 
ondersteuning in het sociaal domein 2016. 
De raad wordt specifiek geïnformeerd over de strategie, de uitgangspunten en de financiële 
aspecten. 
 
 

Werkwijze toezicht ruimtelijke kwaliteit 2016 
De afgelopen maanden hebben we onderzocht op welke nieuwe manier we in Leusden 
kunnen toezien op de ruimtelijke kwaliteit. Door middel van interviews met Leusdense 
organisaties/ondernemers, bewoners, adviesbureaus, de huidige adviseurs en medewerkers 
van de gemeente Leusden hebben we ons een beeld gevormd van de wijze waarop de 
samenleving en de ambtelijke organisatie aankijken tegen welstand en toezicht op de 
ruimtelijke kwaliteit. 
 
Tijdens de uitwisseling van 3 september 2015 worden door een externe adviseur de trends 
toegelicht met als doel uw raad mee te nemen in het proces. Ter voorbereiding op de 
uitwisseling ontvangt u een memo van het college. 
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Actuele informatie:  
 
1. Samenleving Voorop 
EmpoweringPeople 
Samenleving Voorop staat hoog op de agenda. De organisatie is hier continue mee bezig. 
We werken langs twee sporen. Het eerste spoor gaat over verdergaande bewustwording. 
We zetten hierop in door middel van lunchlezingen en andere inspirerende sprekers. Het 
tweede spoor is het praktische doen. In vorige raadsinformatiebrieven is regelmatig 
geschreven over initiatieven en ontwikkelingen.  De behoefte is er om vanuit de inhoud van 
het werk handvatten te bieden om Samenleving Voorop toe te passen en om ervaring op te 
doen met het ondersteunen van initiatieven. Samen met GreenWish (www.greenwish.nl) 
hebben we een maatwerkprogramma ontwikkeld dat is gebaseerd op het beproefde 
programma EmpoweringPeople, waarin ambtenaren en initiatieven uit de samenleving kijken 
hoe zij elkaar beter van dienst kunnen zijn. Dit maatwerkprogramma wordt met subsidie van 
het ministerie van Binnenlandse Zaken mogelijk gemaakt.  
 
In kleine praktische experimenten leren ambtenaren meer over hun mogelijke rol in het 
versterken van maatschappelijk initiatief in het algemeen en wat het betekent voor hun 
dagelijkse (beleids)werk. Initiatiefnemers leren meer over het beter samenwerken met 
instituties door gezamenlijke belangen te bundelen. Doel van het project is experimenteren 
met het praktisch samenwerken tussen gemeente en maatschappelijke initiatieven uit de 
gemeenschap. Het is leren door te doen, zodat de passie en energie in de gemeenschap 
meer kan gaan bijdragen aan maatschappelijke doelen van de gemeente en vice versa.  
 
Het Klant Contact Centrum (KCC) is het visitekaartje van de gemeente. Het is vaak het 
eerste aanspreekpunt voor mensen, zowel mensen met klachten, als mensen met goede 
ideeën. Met het team is het gesprek gevoerd over hoe zij maatschappelijk initiatief het beste 
opvolging kunnen geven vanuit hun taken. 
 
Ook is gekeken naar de rol van initiatievenmakelaar binnen de functie van de collegeleden. 
Het mogelijk maken van initiatieven door het leggen van de juiste verbindingen.  
 
EmpoweringPeople Leusden is specifiek voor Leusden. Greenwish heeft voor de 
Rijksoverheid een programma ontwikkelt om initiatieven te ondersteunen. Dat 
Rijksoverheidsprogramma is een basis voor ons maatwerkprogramma. Ook een tweetal 
andere gemeenten (waaronder Zwolle) doen mee met EmpoweringPeople. Met de 
deelnemende gemeenten wordt een leercirkel gevormd, waarbij onderling ervaringen 
worden uitgewisseld en wij van elkaar kunnen leren.   
 
Democratic Challenge 
In een memo (half juli verstuurd via de ERIK) bent u geïnformeerd over de Democratic 
Challenge. Als één van de 95 projecten gaan wij de uitdaging aan om de lokale democratie 
een flinke impuls te geven!  
We weten nog niet in hoeverre onze aanvraag wordt gehonoreerd. Duidelijk is wel dat we 
geen financiële bijdrage kunnen verwachten. De beschikbare middelen worden besteed aan 
de inzet van de juiste expertise en het opzetten van leertrajecten. Met onze inschrijving 
hebben wij ook vooral ingezet op het gebruik kunnen maken van expertise. 
Een gesprek met de organisatie van de Democratic Challenge volgt, evenals een bezoek 
aan onze gemeente.  
 
5 Oktober vindt het Democratic Challenge Festival plaats in de Prodentfabriek in Amersfoort.  
Er zijn workshops, ontmoetingen met wetenschappers over democratische vernieuwing, 

http://www.greenwish.nl/
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kennismaking met instrumenten om op een vernieuwende wijze tot besluitvorming te komen, 
leerkringen etc. U bent van harte welkom!  
 
 

2. AFAS 
Uw raad heeft op 23 april jl. kennis kunnen nemen van de plannen voor het AFAS 
Experience Center (kantoor inclusief theater en bedrijfsrestaurant) op de locatie van de 
voormalige bankgirocentrale aan de Olmenlaan. Gemeente en AFAS hebben de afgelopen 
maanden in goed overleg verder gewerkt aan dit initiatief wat heeft geresulteerd in: 
Het laten opstellen van diverse onderzoeken voor de nog op te stellen ruimtelijke maatregel 
(bestemmingsplan of uitgebreide procedure Wabo) die de bouw van het kantoor van AFAS 
mogelijk moet maken. Het betreft onder andere onderzoek naar flora en fauna, bodem, 
water etc. Een belangrijk onderzoek betrof het verkeersonderzoek. Hieruit is naar voren 
gekomen welke infrastructurele aanpassingen op termijn, mede als gevolg de aanwezigheid 
van het nieuwe kantoor van AFAS,  (mogelijk) noodzakelijk zijn.  
Gesprekken met de provincie over de wijze waarop deze ontwikkeling in de ruimtelijke 
maatregel kan worden verantwoord. Dit heeft vooral betrekking op het doorlopen van de  
Ladder van duurzame verstedelijking, de Mobiliteitstoets en de wens van de provincie om 
bestaande plancapaciteit voor kantoren te schrappen.  
Het opstellen van een concept anterieure overeenkomst tussen AFAS en de gemeente. In 
deze overeenkomst is aangegeven dat de gemeente medewerking wil verlenen aan het 
initiatief van AFAS. De gemeente zal de benodigde ruimtelijke maatregel opstellen, de 
daarvoor nodige onderzoeken uitvoeren en aanpassingen doen aan de infrastructuur waar 
nodig, zodra de raad daartoe heeft besloten. Afas betaalt de kosten voor de planprocedure 
en de onderzoeken en levert een bijdrage in de kosten voor de benodigde aanpassingen in 
de infrastructuur. De overeenkomst zal waarschijnlijk in september door partijen worden 
getekend. 
Nadat de anterieure overeenkomst is getekend, start de gemeente met het opstellen van het 
bestemmingsplan of uitgebreide procedure Wabo. Deze kan dan begin volgend jaar in 
procedure worden gebracht.  

 
 

3. Stand van zaken detailhandelsvisie 
In het coalitieakkoord 2014-2018 is opgenomen dat het detailhandelsbeleid van Leusden 
geactualiseerd wordt. Het behoud van een levendig centrum “Hamershof” en de realisatie 
van wijkwinkelcentrum “de Biezenkamp” maken integraal onderdeel uit van de 
detailhandelsvisie.  Daarnaast geeft de visie aan hoe Leusden wil anticiperen op de 
toekomst: op welke manier wordt ruimte gegeven aan nieuwe vormen van detailhandel 
(zoals perifere ontwikkelingen, outlets, vliegende winkels,  webwinkels etc.)? 
 
Bouwsteen van de visie is de analyse van de Leusdense situatie door onderzoeksbureau 
Q&A.  Deze analyse laat zien dat de bevolking van Leusden de komende jaren nauwelijks 
toeneemt en sterk vergrijst. Dit is ongunstig voor de detailhandel en de aantrekkingskracht 
van Leusden op retailers.  Ouderen geven minder geld uit aan niet dagelijkse aankopen en 
juist meer aan diensten. Hierdoor staat de niet-dagelijkse sector in detailhandel steeds meer 
onder druk. Hier tegenover staat dat het web-winkelen in Leusden minder snel groeit dan 
elders als gevolg van de oudere bevolking. De bestedingen in de dagelijkse sector nemen 
toe, vooral ten gunste van supermarkten. Nadere analyse van de koopstromen laat zien dat 
Leusden vooral sterk is in het vasthouden en aantrekken van consumenten in de dagelijkse 
sector (supermarkten, levensmiddelenspeciaalzaken en drogisterijen). Daar waar het gaat 
om recreatief winkelen verliest Leusden terrein aan Amersfoort en Utrecht. De leegstand 
neemt toe, maar is minder hoog dan gemiddeld in Nederland.  
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Voorgaande onderzoekresultaten zijn in het voorjaar van 2015 gepresenteerd aan 
ondernemers, projectontwikkelaars, vastgoedeigenaren en raadsleden. Voorts is met een 
begeleidingsgroep, waarin vertegenwoordigers van de winkelgebieden in Leusden zitting 
hebben, gewerkt aan het opstellen van toekomstgericht detailhandelsbeleid voor Leusden. 
Naar verwachting wordt deze nota in september gepresenteerd aan alle betrokkenen en 
start de inspraakprocedure. Raadsleden zijn hierbij van harte welkom. Eind 2015 wordt de 
visie ter besluitvorming aan de raad aangeboden.  

 
 
4. Hart van Leusden 
Wij zijn in goed overleg met alle stakeholders uit  “De Hamershof”.  In de ingestelde 
klankbordgroep  informeren we elkaar periodiek over actualiteiten. In de laatstgehouden 
vergadering stonden twee belangrijke onderwerpen  op de agenda. Ten eerste het 
parkeergebeuren. Op basis van tellingen op  verschillende dagen en tijdstippen is 
geconstateerd dat er overal voldoende parkeerruimte is, maar dat er wel sprake is van een 
onevenwichtige  verdeling. Ons beeld is dat een belangrijk deel van de voor 
winkelbezoekers gunstigst gelegen parkeerplaatsen wordt ingenomen door langparkeerders. 
Dit zijn met name mensen die in het centrumgebied werken. Om de aantrekkelijkheid c.q. de 
bereikbaarheid  van het centrumgebied te  verhogen is het gewenst dat langparkeerders iets 
verder weg parkeren, bijvoorbeeld op het bovendek van de grote parkeervoorziening bij het 
politiebureau. Deze ‘herschikking’ zou kunnen worden bereikt door het instellen van een 
blauwe zone.  
Over de vraag of de parkeerdruk ook als onevenredig wordt ervaren wordt door de 
stakeholders verschillend  gedacht.  Wij zullen in de klankbordgroep met een voorstel 
komen, hoe hier in het verdere verloop mee om te gaan. 
Door de VVE van de bedrijfsruimte in het oude deel van “de Hamershof” zijn de plannen 
toegelicht voor de renovatie van de gevels. De initiatiefnemers willen in de tweede helft van 
dit jaar een proefgedeelte inrichten op basis van de nieuwe plannen. De gemeente laat een 
plan opstellen voor het verbeteren van de openbare ruimte.  Inmiddels is hiervoor opdracht 
gegeven. Na het zomerreces wordt hiermee gestart. Bij het opstellen van de plannen wordt 
rekening gehouden met ontwikkelingen in en grenzen aan het kernwinkelgebied, zoals de 
mogelijke herontwikkeling van het gemeentehuis. Eigenaren en gebruikers zullen worden 
betrokken bij de uitwerking van de plannen.  

 
 

5. Rode Loper Bijeenkomst 
Samen met de regiogemeenten en de bedrijvenkringen, rollen wij op 19 november 2015de 
Rode Loper uit voor nieuwe en gevestigde ondernemers. Doel is het organiseren van een 
warm welkom voor nieuwe ondernemers, het stimuleren van een netwerk tussen gevestigde 
bedrijven en het uitwisselen van kennis. Het programma is deels lokaal georiënteerd en 
deels regionaal. Het plenaire regionale programma vindt dit jaar plaats in Leusden, in het 
theater van Afas.  
 
 
 

6. Concessieverlening openbaar vervoer 

Syntus gaat vanaf 11 december 2016 de streekbussen in de provincie Utrecht en de 
stadsbussen in Amersfoort rijden. Syntus gaat met milieuvriendelijke bussen rijden. Deze 
zijn allemaal uitgerust met wifi, stopcontacten en USB-poorten.  
 



D.1 

6 
254443 

 

De aanbesteding van de provincie sloot op 15 juni met vier inschrijvers. Syntus had binnen 
de beoordelingscriteria zoals bijvoorbeeld de uitstoot, de kwaliteit van het vervoerplan en de 
marketingstrategie, het meest gunstige aanbod.  
Alle kernen die in de huidige concessie een busverbinding hebben behouden in de 
dienstregeling 2017 een ‘gewone’ lijnbus, dan wel een buurtbus. Syntus gaat met lijnbussen 
rijden die minimaal de Europese norm ‘euro 6’ hebben. Dit betekent dat ze voldoen aan een 
strenge Europese norm op het gebied van uitstoot, wat bijdraagt aan een betere 
luchtkwaliteit voor de provincie Utrecht.  
 
Op het moment dat de gunning onherroepelijk is, zal de provincie het vervoersplan en meer 
informatie over bijvoorbeeld de routes, haltes en bussen op gemeenteniveau publiceren.  
 
De nieuwe concessie gaat in op 11 december 2016, tot die tijd blijft de huidige vervoerder, 
Connexxion, rijden en verandert er voor de reiziger nog niets. De nieuwe concessie loopt tot 
eind 2023, binnen die tijd maakt Syntus elk jaar een nieuw vervoersplan. 
 
 

7. Jaarverslag kinderopvang 2014 

De gemeente houdt toezicht op de kwaliteit van de kinderopvang in Leusden. Hiervoor voert 
de GGD Midden-Nederland jaarlijks inspecties uit bij de verschillende locaties van 
kinderdagverblijven, buitenschoolse opvang, gastouderbureaus en voorzieningen van 
gastouderopvang. 
Van deze inspecties dient de gemeente jaarlijks een verslag op te stellen dat naar de 
Inspectie van het Onderwijs wordt gestuurd. Hierin staat aangegeven hoeveel locaties 
kinderopvang er zijn en hoeveel inspecties er zijn uitgevoerd. Tenslotte wordt gerapporteerd 
hoeveel handhavingstrajecten er ingezet zijn en wat het resultaat hiervan was. 
In de wet Revitalisering Generiek Toezicht is geregeld dat het jaarverslag via 
www.waarstaatjegemeente.nl kan worden ingevuld. Wij hebben ingestemd met publicatie 
van de gegevens zodat onze gegevens vergeleken kunnen worden met andere gemeenten 
via waarstaatjegemeente.nl. Op die manier wordt de horizontale verantwoording richting de 
gemeenteraad vereenvoudigd en versterkt. 
 
Samenvatting jaarverslag 2014 
- Alle aanvragen zijn binnen de wettelijke termijn van 10 weken afgehandeld. 
- In 2014 zijn van de 47 gastouders, 7 gastouders geïnspecteerd. Dit aantal inspecties valt 
binnen de marge van de gestelde norm. 
- Een aantal locaties hebben geen reguliere inspectie of een ander type inspectie gekregen 
met een reden. De twee peuterspeelzalen Nijntje en Blijhof stonden nog ten onrechte in het 
register. Deze zijn inmiddels uitgeschreven. De kinderdagverblijven De Kleine Beer, De 
Dwergster, Klein Duimpje, De Vlindervis en Sprookjestuin & Toverbos zijn omzettingen van 
peuterspeelzaal naar kinderdagverblijf. Deze hadden als peuterspeelzaal een reguliere 
inspectie gekregen. Ze zijn wel bezocht in 2014 maar met een onderzoek voor registratie en 
geen regulier onderzoek. 
- Op alle inspectierapporten met het advies ‘Handhaven’ van de GGD is door de gemeente 
Leusden een besluit (zie Jaarverslag) genomen. In 2014 zijn op 16 locaties voor 
kinderopvang 36 overtredingen geconstateerd. Alle vergunninghouders zijn aangeschreven 
om de overtredingen ongedaan te maken, bij 6 overtredingen hebben wij daarvan afgezien 
omdat de houder inmiddels al voldeed of aantoonbaar bezig was om aan de betreffende 
regels te voldoen. 
Voor meer gedetailleerde informatie zijn alle inspectierapporten vrij toegankelijk via de 
website www.landelijkregisterkinderopvang.nl. 
 

 

http://www.waarstaatjegemeente.nl/
http://www.landelijkregisterkinderopvang.nl/
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8. Verleggen Modderbeek 
Met toepassing van de gemeentelijke coördinatieregeling hebben de ontwerpbesluiten 
“Verleggen Modderbeek” van donderdag 28 mei tot en met woensdag 8 juli 2015 ter inzage 
gelegen. Tijdens de ter inzage termijn is geconstateerd dat de feitelijke situatie niet 
overeenkomt met de plankaart en de tekeningen behorende bij de omgevingsvergunning.  
 
Deze afwijkingen zijn zodanig dat het ontwerp bestemmingsplan en ontwerp 
omgevingsvergunning opnieuw zes weken ter inzage worden gelegd. Inhoudelijk is het plan 
niet gewijzigd. Het is van belang dat de start van het werk, januari 2016, niet vertraagd 
wordt. Daarom is het plan op 29 juli opnieuw ter inzage gelegd. 
 
 
 

9. Herijking Woonvisie 
In de uitwisseling van oktober zal het college u meenemen in de herijking van de woonvisie. 
In de herijking zullen de reeds eerder geformuleerde thema’s als nieuwe woonconcepten, de 
ontwikkeling van de huurmarkt, energievraagstukken bij huurwoningen en de lange termijn 
van de woningmarkt worden toegelicht. Deze thema’s hebben wij eerder met u 
gecommuniceerd en werken wij nu verder uit naar een conceptvisie. 
 

10. Landgoedontwikkeling De Horst 
Wij hebben een initiatief ontvangen voor de inrichting van een nieuw landgoed, landgoed De 
Horst. Het plangebied ligt aan de noordzijde van de kern Leusden, tussen Leusden en 
Stoutenburg. Het betreft de gronden gelegen tussen het Valleikanaal en ten oosten van de 
Horsterweg en voor een klein deel ten westen van de Horsterweg aansluitend aan de 
Schammer. 
 
Het college is bevoegd om de bestemming te wijzigen van agrarisch naar landgoed. Wij 
hebben het voornemen om bestuurlijke  medewerking te verlenen aan het initiatief. 
Initiatiefnemers hebben de omliggende boeren en de buurt betrokken bij hun plannen. 
Binnenkort wordt het ontwerp wijzigingsplan in procedure gebracht. 
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11. Glasvezel buitengebied 
Op 1 juni 2015 is een informatiebijeenkomst gehouden. Deze was georganiseerd door de 
gemeente Leusden en gebiedscoöperatie O-gen samen. Tijdens deze goed bezochte 
bijeenkomst  hebben diverse aanwezigen zich (spontaan) aangemeld voor de rol van 
‘buurtvertegenwoordiger’.  De afgelopen weken is in overleg met deze 
buurtvertegenwoordigers gekozen voor een werkwijze waarbij O-gen gaat ondersteunen.. 
Inmiddels heeft O-gen voor Leusden een ervaren projectleider aangesteld. Verder kan 
worden gemeld dat O-gen ook met de gemeenten Woudenberg, Scherpenzeel en 
Renswoude in gesprek is om aan te haken bij de initiatieven in onze regio. Door samen op 
te trekken staan we sterker in de onderhandelingen met kabelbedrijven.  De eerste signalen 
zijn positief.  
 
De komende tijd wordt de nadruk gelegd op de onderwerpen: kosten, techniek, financiering 
en organisatie. Pas nadat deze aspecten voldoende zijn uitgewerkt kan het accent worden 
verlegd naar vraagbundeling. Na de zomervakantie hopen wij u nader te informeren.  
Wij vinden dat het initiatief bij de bewoners/gebruikers van het buitengebied hoort te liggen.  
 
Om hen daarbij te helpen nemen wij de kosten van de projectleider die hiervoor door O-gen 
is aangesteld voor onze rekening (aanloopfase).  De kosten van aanleg/aansluitingen zullen 
t.z.t. door de gebruikers zelf betaald moeten worden. 
 
 
 
 

12. Sociaal Domein 
Samenlevingsontwikkelaar 

In het beleidsplan sociaal domein 2015-2016 ‘Dicht bij mensen’ ligt de focus op de transitie-

opgave (voldoen aan de wettelijke eisen; het daadwerkelijk organiseren van de zorg & 

ondersteuning), maar hebben we ook aandacht voor de transformatie, werken aan een 

andere werkwijze waarbij de samenleving meer participeert vanuit haar kwaliteiten en 
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kracht. Om dit proces duidelijker vorm te geven heeft medio juli de werving plaatsgevonden 

voor een zogenaamde samenlevingsontwikkelaar. De samenlevingsontwikkelaar heeft 

nadrukkelijk de focus op de transformatie in het brede sociaal domein en wordt gezien als 

een aanjager die vraag en aanbod op elkaar afstemt op een vernieuwende wijze. De 

Samenlevingsontwikkelaar wordt vanaf 1 september, gedurende twee jaar, ingezet op twee 

specifieke terreinen: 

- Het versterken en verbinden van de lokale keten: De samenlevingsontwikkelaar 

regisseert - indien nodig - samenwerking in het maatschappelijk veld en wijst toekomstig 

partners op kansen en mogelijkheden o.b.v. praktische vormen c.q. actief gezochte 

initiatieven uit de samenleving. Hij doet dit als een aanjager, vernieuwer en signaleerder 

van ‘witte vlekken’ in de samenleving door contacten te leggen en te onderhouden. 

-    Het versterken van sociale netwerken, de zelfredzaamheid en eigen kracht van inwoners: 

Het versterken van netwerken betekent in dit geval dat de omgeving van de ‘hulpvrager’ 

explicieter dan nu een taak krijgt bij het oplossen van problemen van die ‘hulpvrager’ : 

zogenaamd empowerment. Empowerment is een proces van versterking waarbij 

individuen, organisaties en gemeenschappen greep krijgen op de eigen situatie en hun 

omgeving. 

Verkenning toekomst IJsbreker 

De veranderingen in de jeugdzorg hebben ook gevolgen voor het Jeugd en Jongerenwerk. 

Het college is hierover in gesprek met het bestuur van de stichting Jeugd- en Jongerenwerk 

(SJJ). Het bestuur en het college gaan samen onderzoeken op welke wijze het gebouw De 

IJsbreker zich kan ontwikkelen van een jeugd- en jongerencentrum tot een cultureel 

activiteitencentrum voor jong en oud (0-100) met bijzondere aandacht voor een aanbod aan 

kwetsbare jongeren en ouderen. Een deel van de taken te weten, preventieve jeugdzorg 

gaat naar Larikslaan 2. SJJ wordt hierbij ondersteund door twee externe, lokale adviseurs. 

Aan het eind van het jaar wordt een rapportage opgeleverd waarin inzichtelijk zal worden 

welke concrete mogelijkheden er zijn voor inhoudelijke vernieuwing, met welke partners en 

wat dit bekent voor de exploitatie van de IJsbreker. Het toekomstplan voor de IJsbreker 

wordt, in aanwezigheid van de onderzoekers aan u gepresenteerd tijdens een nog nader te 

bepalen Avond van Leusden. 

Aan de hand van het toekomstplan maken we nieuwe subsidie-afspraken met de SJJ voor 

de periode vanaf 1 januari 2016. 

Schuldhulpverlening 

In februari is de pilot rondom schuldhulpverlening gestart: een schuldhulpverlener van 

Stadsring51 is, op basis van samenwerkingsafspraken, vier dagdelen per week aanwezig op 

Larikslaan2. Doelstelling is het eerder bereiken van inwoners met financiële problemen en 

het preventiever en effectiever bieden van ondersteuning door een integrale benadering. De 

eerste ervaringen met de nieuwe werkwijze zijn positief. Tussen de consulenten van 

Larikslaan2 en de schuldhulpverlener zijn korte lijnen tot stand gekomen. Cliënten melden 

dat ze blij zijn in Leusden terecht te kunnen voor hun afspraken. De komende periode wordt 

verder ingezet op het versterken van de samenwerking. Zo zijn er nadere afspraken 

gemaakt over momenten en manieren van afstemming. Om deskundigheid te bevorderen, 

zal Stadsring51 een training verzorgen voor de medewerkers van Larikslaan2. 
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Over een half jaar wordt nader geëvalueerd of de werkwijze daadwerkelijk bijdraagt aan de 

genoemde doelstelling. Daarnaast is er extra aandacht voor het Sociaal Maatschappelijk 

Steunpunt (SMS) en de vrijwilligers: er worden kaders opgesteld voor het handelen in geval 

van schulden. Verder wordt gesproken met de WSL over het omgaan met signalen bij bv. 

huurachterstand. 

Mantelzorg 

De jaarlijkse verstrekking van het mantelzorgcompliment vanuit het Rijk heeft voor het laatst 

in november 2014 plaatsgevonden. Vanaf 2015 zijn de gemeenten verantwoordelijk voor de 

taak om naast de mantelzorgers te ondersteunen ook specifiek te waarderen. 

De overheveling van het budget door het Rijk naar de gemeente is gepaard gegaan met een 

bezuiniging maar kent een vrijheid over de wijze van vormgeving voor de waardering. 

Op basis van gesprekken in Leusden blijkt het merendeel van de mantelzorgers een 

voorkeur te hebben voor een waardering in de vorm van een vrij te besteden bedrag. 

Op 16 juni heeft het college de Regeling Mantelzorgcompliment vastgesteld. In deze 

regeling is opgenomen dat zorgvragers woonachtig in Leusden die verzorgd worden door 

een mantelzorger een aanvraag voor een mantelzorgcompliment kunnen indienen. Een 

mantelzorger is iemand die minimaal 8 uur per week en langer dan 3 maanden 

aaneengesloten onbetaald zorg verleent aan iemand in de directe omgeving. Geschat wordt 

dat in het eerste jaar ongeveer 800 mantelzorgers in aanmerking komen voor het 

compliment. Om de regeling betaalbaar te houden is het waarderingsbedrag gesteld op € 

100 per zorgvrager per jaar. Larikslaan2 voert deze regeling uit en communiceert op 

verschillende manieren met inwoners uit Leusden over het mantelzorgcompliment. Het 

compliment wordt in de maand november overgemaakt op het rekeningnummer van de 

mantelzorger. Met deze werkwijze stellen we de mantelzorger centraal. De uitvoering van de 

Regeling Mantelzorgcompliment Leusden wordt na een jaar geëvalueerd en daar waar nodig 

aangepast. 

Zoals bij u bekend wordt van het rijksbudget ook een klein bedrag gestort in het Fonds 

Samenlevingsinitiatieven om zo inwoners van Leusden een extra mogelijkheid te bieden om 

samen met externe financiers initiatieven te ontwikkelen specifiek voor het ondersteunen en 

waarderen van mantelzorgers. Daarnaast wordt in Leusden jaarlijks in de maand november 

aangesloten bij de Landelijke Dag van de Mantelzorg en organiseert Larikslaan2 een 

activiteit voor mantelzorgers. 

Agenda 22 
In agenda 22 is vastgelegd dat overheden de opdracht hebben er voor zorg te dragen dat 
mensen met een beperking kunnen deelnemen aan de samenleving. Het college zal dit 
uitvoeren, maar wel zónder “dikke beleidsnota’s of – rapporten”. Het  streven van Agenda 22 
is wat het college betreft gericht op ‘inclusief beleid’: omstandigheden van mensen met een 
lichamelijke, verstandelijke of langdurig psychische beperking inweven in bestaand beleid en 
ontwikkelingen richting nieuw beleid. Het college zal bij de bijeenkomsten van zogenaamde 
klankbord- en regiegroepen in het Sociaal Domein informeren naar wensen in bijdragen die 
lokaal leven rond de ontwikkeling van het ‘inclusief beleid’. Daarnaast zullen ook de 
mogelijkheden en kansen om inwoners ook direct betrokken te houden bij dit onderwerp 
besproken worden. 
 
Inkoop wijkverpleging 

In Leusden zijn door Achmea momenteel Beweging 3.0 en Centraal Zorg gecontracteerd 

voor de uitvoering van de wijkverpleging. Een beknopte evaluatie (bij Larikslaan2), leert dat 

de samenwerking goed verloopt. Tot nu toe zijn er positieve ervaringen met beide partijen; 
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de wijkverpleging schuift (gepland)periodiek aan bij team-overleggen en er vindt consultatie- 

en signaaloverdracht plaats. De ervaring in de praktijk is dat de verschillende aanbieders 

elkaar scherp houden. 

Dat is de reden dat er, nu voor 2016 de zogenaamde ‘niet toewijsbare zorg’ (S1) moet 

worden ingekocht, door Achmea gekozen is voor een pragmatische aanpak en om het 

inkoopkader voor 2015 nog voor één jaar voort te zetten. Een andere reden is dat VWS nog 

geen nieuw bekostigingsmodel heeft ontwikkeld en het beschikbare bedrag voor ‘niet 

toewijsbare zorg’ € 40 miljoen blijft. Dit houdt in dat Achmea dezelfde aanbieders met 

hetzelfde budget zal contracteren. Voor de inkoop van wijkverpleging 2017 heeft het college 

in samenspraak met de regiogemeenten Achmea meegegeven dat wij in de loop van 2016 

graag onze ervaringen met hen willen delen, zodat hiermee bij de inkoop vanaf 2017 

rekening gehouden kan worden. 

Begroting GGDrU 2016  

In de vergadering van 11 juni 2015 heeft het college de ontwerp begroting van de GGDrU 

2016 voorgelegd. Met deze ontwerpbegroting 2016 werd het voorstel gedaan de kwetsbare 

bedrijfsvoering van de organisatie te versterken. Hierbij ging het om een structurele 

uitbreiding van de formatie. Een deel van de dekking hiervoor werd gezocht in de verhoging 

van de inwonerbijdrage en daarnaast werd gekozen voor een indexering van 1,74%. De 

ontwerpbegroting is dit voorjaar voor een zienswijze aan de raden voorgelegd . Uw raad 

heeft op advies van het college besloten geen zienswijze in te dienen. Het Algemeen 

Bestuur heeft in de vergadering van 9 juli de heel diverse ingediende zienswijzen en 

standpunten van alle c.q. andere gemeenten afgewogen en heeft besloten de 

ontwerpbegroting gewijzigd vast te stellen. Daarbij blijft de structurele uitbreiding van de 

formatie op de bedrijfsvoering opgenomen in de begroting, maar wordt de inwonerbijdrage 

niet verhoogd. De indexering wordt neerwaarts bijgesteld tot 1%. Om toch de versterking 

van de bedrijfsvoering structureel te laten passen in de meerjarenbegroting, heeft het 

Dagelijks Bestuur de opdracht gekregen bezuinigingsvoorstellen uit te werken. Dit onder 

voorbehoud van instemming van de provincie als toezichthouder. 

 
 

13.Groen verkoop 
De groen verkoop op basis van de nieuw vastgestelde kaders loopt voorspoedig en dit jaar 

is in totaal al meer verkocht dan het totaal van vorig jaar. In bedragen, verkopen 2014 voor € 

54.000,-- en nu 2015 € 56.000,-- 

14.Omgevingswet 
Op 1 juli jl. heeft de Tweede Kamer het wetsvoorstel Omgevingswet (Ow) aangenomen. De 
Ow is een raamwet die 26 wetten gericht op de ruimtelijke inrichting, bundelt in één wet. 
Wetten die hierbij betrokken zijn, zijn bijvoorbeeld Wro, WABO, Tracéwet, Waterwet en 
Natuurwet. De wet behelst een vergaande decentralisatie van de regels voor de 
leefomgeving. De gemeente krijgt meer ruimte om samen met inwoners en bedrijven 
integrale keuzes te maken over de inrichting van de fysieke leefomgeving. Het gaat bij deze 
wet niet alleen om een ander stelsel van wetten en regels, maar ook om een andere houding 
en werkwijze bij de inrichtingsvraagstukken van onze fysieke leefomgeving: meer inspireren 
en verleiden vooraf en minder toetsen achteraf. Andere belangrijke doelstellingen van de 
wet zijn: voorspelbare en snelle besluitvorming.  
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In de Omgevingswet wordt het huidige scala aan sectorale instrumenten samengevoegd tot 
zes kerninstrumenten: omgevingsvisie, decentrale regels (provinciale 
omgevingsverordening, waterschap verordening, gemeentelijk omgevingsplan), plannen en 
programma’s (meer sectoraal gericht), algemene rijksregels, omgevingsvergunning en 
projectbesluit.  
 
In de toekomst legt de gemeente haar visie op de ruimtelijke inrichting vast door middel van 
de (verplichte) Omgevingsvisie en vertaalt deze in één, het totale grondgebied omvattend, 
omgevingsplan. Het omgevingsplan vervangt de lappendeken van bestemmingsplannen. 
Afgesproken is, dat bij de inwerkingtreding van de Omgevingswet alle geldende 
bestemmingsplannen worden omgezet in een omgevingsplan. In de omgevingsvisie en de 
omgevingsplannen worden alle betrokken sectorale visies, plannen en verordeningen 
geïntegreerd. Hierdoor worden vooraf de verschillende sectorale belangen afgewogen. 
Daarbij krijgt de gemeente meer dan tot nog toe afwegingsruimte.  
 
De wet wordt uitgewerkt in een aantal AMvB’s (algemene maatregel van bestuur). De 
komende tijd worden de 117 bestaande AMvB’s omgevormd tot 4 AMvB’s. Daarbij wordt 
verouderde en overtollige regelgeving geschrapt. Verder worden definities gelijkgetrokken 
en procedures op elkaar afgestemd. Voor de implementatie hebben Rijk, IPO, Unie van 
Waterschappen en VNG een bestuursakkoord implementatie Omgevingswet afgesproken.  
Verder is het de bedoeling om na 2018 te komen tot vergaande digitalisering van de 
informatie over de ruimtelijke inrichting, zodat voor elke locatie in één oogopslag duidelijk is 
welke wetten, regels, verordeningen e.d.van toepassing zijn. Voor dit proces wordt een 
periode van 6 jaar uitgetrokken.  
 
Al met al een ingrijpende verandering in de regelgeving en de cultuur van handelen bij de 
inrichting van de leefomgeving. Gemeenten worden door het rijk nu al opgeroepen met de 
intenties van de wet te gaan experimenteren. Op www.nualeenvoudigbeter.nl staan 
voorbeelden van experimenten en ontwikkelingen.  
 
Ons college gaat al concreet met de nieuwe wet aan de slag. De beide CUP-opdrachten 
structuurvisie/visie Buitengebied krijgen de vorm van een Omgevingsvisie.  In de 
(Omgevings-)visie wegen we aan de voorkant de sectorale visies, ook de sociale, onderling 
af en komen tot integrale keuzes komen en dat met een intensieve consultatie van de 
samenleving. Op grond van deze ervaringen maken we de keuze of we voor 2018 ook al 
gaan experimenteren met een omgevingsplan; de opvolger van het bestemmingsplan.  
 
De implementatie van de Omgevingswet vraagt naar verwachting veel van de verschillende 
overheden en dus ook van de gemeente. Aan de omvang en de kwaliteit van de inzet zullen 
eisen worden gesteld, evenals aan de ontwikkeling van digitale middelen. We kunnen nu 
nog niet voorzien wat dit precies voor Leusden betekent. Wij houden u daarom de komende 
jaren op de hoogte van de ontwikkelingen van de wetgeving in zijn algemeenheid en onze 
ervaringen in het bijzonder. We verwachten in de Kadernota 2017 meer inzicht te kunnen 
bieden middels een implementatieplan 
 
 

15. Proces Hamersveldseweg-zuid 

De kwaliteit van het wegdek van de Hamersveldseweg-zuid is ronduit slecht. Dit komt vooral 
doordat het asfalt door boomwortels omhoog wordt  gedrukt. Door de hoogteverschillen en 
de oneffenheden kunnen fietsers hier in de problemen komen, zeker nu dit weggedeelte 
sinds de afsluiting van de Maanweg aanzienlijk drukker is geworden met autoverkeer. Het 
aanbrengen van een nieuwe asfalt laag is geen oplossing omdat de boomwortels na verloop 
van tijd het wegdek opnieuw omhoog zullen drukken.  
 

http://www.nualeenvoudigbeter.nl/
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De kernboodschap is dat het handhaven van de huidige situatie geen optie is. De (verdere) 
toename van het autoverkeer in combinatie met het fietsverkeer noopt tot heroverweging 
van het huidige gebruik van deze invalsweg, waarbij het waarborgen van de 
verkeersveiligheid voorop hoort te staan.  
  
Onze verkeersmedewerkers hebben mogelijke oplossingsrichtingen in beeld gebracht. Aan 
elk daarvan kleven plussen en minnen. Wij vinden het van belang om de ‘samenleving’ te 
vragen met ons mee te denken. Mogelijk kunnen buitenstaanders andere c.q. ‘frisse’ ideeën 
aanreiken als oplossing voor dit lastige vraagstuk. 
 
Verder vinden wij het erg belangrijk dat alle mogelijke belangen van bedrijven en bewoners 
binnen het invloedsgebied van de Hamersveldseweg-zuid in beeld worden gebracht.  Dit is 
immers nodig om uw raad tzt in staat te stellen de verschillende (tegenstrijdige) belangen op 
een zorgvuldige wijze tegen elkaar af te wegen. 
 
Om te voorkomen dat bepaalde belangen over het hoofd worden gezien maar ook om 
creatieve oplossingsrichtingen in beeld te krijgen, wordt een ‘denktank’ in het leven 
geroepen bestaande uit personen en instanties binnen het invloedsgebied van de 
Hamersveldseweg-zuid.  Bedoeling is dat deze ‘denktank’ met ons zal meedenken over het 
vervolgtraject, waaronder het betrekken van alle belanghebbenden en belangstellenden. 
   
Het benaderen van potentiële deelnemers van de ‘denktank’ is inmiddels opgestart.   
Omdat de aanpak van de Hamersveldseweg-zuid gereed moet zijn voordat de Ben Pon 
Baan naar de Hamersveldseweg wordt doorgetrokken, is ons streven u in december 2015 
een concreet voorstel ter besluitvorming voor te leggen.  

 
 
Het college van Leusden 

 
Bijlagen: 

1. overzicht aan te leveren raadsvoorstellen 
2. memo invulling adviesteam ruimtelijke kwaliteit (V255352) 


